
Zápis z členské schůze ZO ČSV Kladno – 6. 11. 2019 

Po klasickém přivítání přítelem předsedou a seznámením s aktuálním programem 

listopadové schůze se hned Jindra Linhart a Jiří Volek pustili do informace o průběhu 

a  organizaci léčení. 

 

Organizace a průběh léčení 

 Bylo zhodnoceno, že na fumigaci Varidolem stále panují dobré teploty. Je třeba 

dodržet minimální rozestup mezi první a druhou aplikací – 14 dní. Kompresory jsou 

připraveny a funkční, důvěrníci se mají domluvit na termínech. Hlášení o změně stanoviště je 

třeba hlásit i ZO, aby bylo možno zaléčit všechna včelstva. Zaznělo stále opakované 

doporučení o sledování podložek. Dana Belušová objevila na podložce včelomorku obecnou 

(potravní parazit, často na matce u ústního otvoru, ujídá mateří kašičku podávanou včelami 

matce). V dobře opatrovaných úlech není problémem, působí na ni stejné akaracidy jako na 

roztoče varroa. Problémem může být v neléčených, zanedbaných včelstvech a zalétlých 

rojích.  

 

Hlasování o odvodech za navýšení počtu včelstev 

 V účetnictví máme dluh vůči ČSV vzniklý rozdílným počtem včelstev v září. 

Nedoplatek činí 16,- Kč na včelstvo. Byly navrhnuty dvě možnosti: 

a) Rozdíl nedoplatit – čímž by nezaplacená včelstva nebyla pojištěna ve svépomocném 

fondu 

b) Částku uhradit a navýšená částka bude naúčtována v členském poplatku na rok 2020. 

Tato možnost byla jednomyslně schválena, nikdo nebyl proti, nikdo se nezdržel 

hlasování. 

Současně bylo zmíněno již republikovým výborem odsouhlasené zvýšení členského 

poplatku o 100,- Kč, který bude odveden centrále svazu – není příjmem ZO.  

 

Příprava Medových Vánoc 11. - 15. 12. 2019 

 Dana Belušová informovala o plánu příprav a realizaci tradiční výstavy. Letos změna 

místa konání – výstava se bude konat v nově zrekonstruovaných prostorách Galerie 

Kladenského zámku. Výstava bude ve dvou místnostech, které nám nabídlo město Kladno. 

Přednáška RNDr. Švamberka bude v sobotu od 9,30 hod., v ostatní dny se budou konat 

doprovodné přednášky v 15,30 hod. (středa – Práce s dětmi ve včelařství, D. Belušová, 

čtvrtek - Apiterapie, G. Hiklová z ČAPIS, pátek – Včelí produkty, J. Linhart a vyhodnocení 

soutěže „ Kladenský Coolmed“). Změna se týká i otevíracích hodin – zámek se uzavírá v 17,00 

(kromě čtvrtka, kdy probíhá v zámečku vernisáž jiné výstavy, bude otevřeno do 20,00 hod.). 

Návoz exponátů se uskuteční v pondělí 9. 12. od 16,00 do 17,00 a stavba výstavy během 



celého úterý 10. 12. Od 8.00 hod. Úklid výstavy proběhne během následujícího pondělí po 

celý den. 

Kdo může pomoci se stěhováním a přípravami výstavy, kontaktujte D. Belušovou. 

Propozice k soutěži O Kladenský COOLMED (hezká sklenice a etiketa, med květový, 

medovicový, pastový, ochucené medy – prezentace včelařství a naší ZO veřejnosti) budou na 

webu ZO, stejně jako soutěž pro děti. 

Letáčky a propozice budou k dispozici 20. 11. při výplatě dotace 1D., opět v restauraci u 

Friedrichů, od 17.00 hod.  Účast žadatelů bez podepsané plné moci povinná.  

Prodej medu  

 OC Oáza nabídlo zdarma ZO prodejní stánek v jeho prostorách (prodej medu, 

medoviny, svíček…) jako kompenzaci za neposkytnutí prostor pro Medové Vánoce. Kdo má 

zájem zde prodávat, musí počítat s pomocí obsluhy stánku o víkendu – 21. a 22. 12. od 9.00 

do 20.00 hod. Vždy musí být přítomné dvě osoby. Podrobnosti budou dojednány příští týden. 

Zájemci, hlaste se u jednatelky.  

Pozvánka na akce v listopadu 

 Úterý 12. 11. Vrby pro opylovatele – přednášející Ing. Šenkeřík 

 Úterý 26. 11. Zdraví včel – přednášející  J. Linhart 

Obě přednášky se konají na Čabárně od 17,00 hod. 

Příprava nového ročníku Kampaně Hrr na mor (odběr vzorků) 

 Po jednáních s náměstkem hejtmanky Středočeského kraje byla podána žádost, zatím 

není jisté její schválení, i když má velkou podporu rady kraje. V prosinci bude znám výsledek. 

Dotace na zpracování vosku je v jednání. Přesto doporučujeme po podzimním léčení 

nachystat směsný vzorek na vyšetření MVP (řádně označit, aby nedošlo k záměně se 

vzorkem na varroázu; lze využít štítky z předchozího ročníku a tubus, který každý, kdo si 

nechal včelstva vyšetřit, dostal na svou adresu). 

Diskuze 

 Diskuze uzavřela program listopadové včelařské schůze. Začala tématem apiterapie 

(ano, či ne?, ovčelená voda … G. Hiklová z ČAPIS přislíbila přednášku na Medových Vánocích). 

Poté se hovor stočil ke spadu po první fumigaci.  

Živou diskuzi otevřel prezentovaný fumigátor na baterii vyrobený z rozdmýchávače ohně 

v krbu. Přístroj je bez atestu a není schválenou metodou aplikace. Bude položen dotaz do 

VÚV v Dole. 

Diskuzi uzavřela informace o nových škůdcích včel od MVDr. Krupky odeslaná mailem 

D. Belušové. Materiály budou zveřejněny na webu ZO (https://www.svscr.cz/zdravi-

zvirat/vcely-informace-nrl-pro-zdravi-vcel/). 

Zapsala: Mgr. Bc. Iva Nováková 
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